
Protokół Nr VIII/15 

z VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Grabowo odbytej w dniu 25 listopada 2015 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. 

 

Początek obrad - godzina 10.00, zakończenie - godzina 11.58. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy p. Mirosława Pogorzelska, protokołowała 

p. Anna Świrydowicz. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu). 

Goście i Sołtysi zaproszeni na sesję - według załączonych list obecności (listy obecności stanowią 

załączniki nr 2 i 3 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. p. Andrzej Piętka –wójt gminy, 

2. p. Marek Cwalina - z-ca wójta gminy, 

3. p. Edyta Mosakowska - skarbnik gminy, 

4. p. Alina Turowska - sekretarz gminy, 

5. p. Justyna Sarnacka – podinspektor. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Prezentacja „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Grabowo na lata 2015-2020”. 

4. Podjęcie uchwał w następujących sprawach. 

a) przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi i 

innymi organizacjami na 2016 rok”, 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

d) opłaty targowej, 

e) określenia wzoru formularzy informacji podatkowych i deklaracji podatkowych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2015 rok. 

6. Informacja o złożonych przez radnych oświadczeniach majątkowych za 2014 rok. 

7. Zapytania, wolne wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 

P r z e b i e g  o b r a d :  

 Ad. 1. VIII zwyczajną sesję Rady Gminy Grabowo otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy 

- p. Mirosława Pogorzelska. Powitała radnych i osoby przybyłe na posiedzenie oraz na podstawie 

listy obecności radnych (obecnych 13 radnych) stwierdziła prawomocność do podejmowania 

uchwał. 

Wójt Gminy przywitał nowo wybranych sołtysów wsi Kamińskie i Stawiane. 

W dalszej kolejności odczytała proponowany porządek obrad. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do proponowanego porządku dziennego obrad. 

Proponowany porządek dzienny został przyjęty w przedstawionym brzmieniu. 



 Ad. 2. Przewodnicząca RG poinformowała zebranych, że protokół z poprzedniej sesji był 

dostępny do wglądu w pokoju obsługi rady oraz opublikowany na stronie BIP Urzędu Gminy 

Grabowo.  

W tym momencie przybyli na posiedzenie dwaj radni i stan radnych obecnych na posiedzeniu 

wynosił 15. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag merytorycznych do protokołu. 

 

Protokół z VII sesji został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie w zapisanym brzmieniu. 

 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w zapisanym brzmieniu głosowało 15 

radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

 Ad. 3.  Przed rozpoczęciem prezentacji Przewodnicząca RG udzieliła głosu przedstawicielce 

Podlaskiej Izby Rolniczej w Białymstoku p. Łępickiej, która poinformowała, że również w Kolnie 

jest przedstawicielka PIR i zachęcała do szerokiej współpracy w sprawach ubiegania się o środki 

unijne w ramach rozdań projektów „Modernizacja obszarów rolnych” jak też „Modernizacja 

gospodarstw rolnych”. 

 

Po wystąpieniu przedstawicielki Izby Rolniczej, przedstawicielki firmy EKOPOMIAR,  

p. Katarzyna Skrzypek i Anna Michczyńska, przeprowadziły prezentację „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Grabowo na lata 2015-2020” w formie omówienia szczegółów 

zawartych na slajdach. 

 

p. Wójt podziękował za prezentację i stwierdził, że przyjęcie tego Planu jest konieczne do 

podejmowania przez Gminę dalszych działań inwestycyjnych i ubiegania się o pozyskanie środków 

zewnętrznych. Poinformował, że zostały już złożone wnioski na termomodernizację budynku 

Urzędu Gminy i Zespołu Szkół w Grabowie. 

 

 

 Ad. 4. a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grabowo z 

organizacjami pozarządowymi i innymi organizacjami na 2016 rok” przedstawiła inspektor Anna 

Świrydowicz i uzasadniła konieczność jej podjęcia (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 4 do 

protokołu). 

Wniosków merytorycznych do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko 

Komisji wyrażone w opinii do projektu uchwały (opinia Nr 8/32/15 stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu). 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie 

przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi i innymi 

organizacjami na 2016 rok” (uchwała nr VIII/38/15 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4b. b) Projekt i szczegóły projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości przedstawiła podinspektor p. Justyna Sarnacka (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu).   

p. Marek Zielonka, Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej przedstawił opinię Komisji o 

projekcie powyższej uchwały (opinia Nr 8/33/15 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 



W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości (Uchwała Nr VIII/39/15 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4. c) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych przedstawiła p. Justyna Sarnacka (projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji o projekcie 

powyższej uchwały (opinia Nr 8/34/15 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych (Uchwała Nr VIII/40/15 stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4. d) Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej przedłożyła radnym podinspektor ds. 

księgowości podatkowej i poboru podatków p. Justyna Sarnacka (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu). 

p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji Gospodarczej i Finansów o projekcie powyższej 

uchwały (opinia Nr 8/35/15 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Do przedłożonego projektu uchwały wniosków merytorycznych nie zgłoszono. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie opłaty 

targowej (Uchwała Nr VIII/41/15 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 4. e) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularzy informacji podatkowych i 

deklaracji podatkowych również przedstawiła p. Justyna Sarnacka omawiając zmiany wprowadzone 

w dotychczasowych formularzach (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji o projekcie 

powyższej uchwały (opinia Nr 8/36/15 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia 

wzoru formularzy informacji podatkowych i deklaracji podatkowych (Uchwała Nr VIII/42/15 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Głos zabrał p. Wójt informując radnych, że w związku z obniżoną w bieżącym roku ceną 1 q żyta, 

będącą podstawą do wyliczenia stawki podatku rolnego na 2016 rok, planuje się przyjęcie stawki 

podatku rolnego w 2016 r. na terenie gminy Grabowo wg ustawowej ceny 1 q żyta. 

Nadmienił, że w związku z ustawową ceną żyta dochód gminy z podatku rolnego zmniejszy się o 

ok. 40 tys. złotych. 



Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2015 rok przedstawiła 

skarbnik gminy - p. Edyta Mosakowska (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

Szczegółowo omówiła załącznik nr 3 - objaśnienia. 

W uzupełnieniu p. Wójt powiedział, iż zaplanowano: 

- rozbiórkę spalonego budynku przy ul. J. wagi w Grabowie - opracowanie dokumentacji na 

rozbiórkę i uzgodnienie z konserwatorem zabytków; 

- dołożenie 3 lamp ulicznych (w Skrodzie Wielkiej i Konopkach Monetach) do istniejącego 

oświetlenia, bez konieczności prowadzenia linii energetycznej; 

- zainstalowanie lamp solarnych lub hybrydowych w miejscowościach, gdzie niemożliwe jest 

doprowadzenie i postawienie słupów linii energetycznej (Ciemianka /Jadłówek/, Świdry Dobrzyce 

/Borzymy/, Milewo-Gałązki, Przyborowo /Przechowo/, Kownacinek, Grabowo - przy sklepach i 

przy Dworku). 

Żadnych innych wniosków i zapytań nie było. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji o 

projekcie powyższej uchwały (opinia Nr 8/37/15 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Grabowo na 2015 rok (Uchwała Nr VIII/43/15 stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w tym etapie sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród 

obecnych 15 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych; głosujących przeciw 

nie było i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

 Ad. 6.  Przewodnicząca przedstawiła informację dotyczącą złożonych przez radnych oświadczeń 

majątkowych za 2014 r. i poinformowała, że wszelkie nieprawidłowości będą omówione z każdym 

osobiście, przy składaniu oświadczeń za rok 2015. 

Ad. 7. W tym punkcie obrad głos zabrali: 

1/ p. Wójt poinformował, że: 

 - na następnym posiedzeniu rady gminy przyjmowany będzie budżet na 2016 rok, a w nim zawarto 

zadania wynikające z wniosków złożonych przez sołectwa w ramach funduszu sołeckiego. Na 

poszczególne zadania w ramach funduszu sołeckiego będą ogłaszane przetargi. W realizacji 

przyjętych zadań będą współpracować z sołtysami pracownicy odpowiedzialni za poszczególne 

sołectwa. 

- do projektu budowy oczyszczalni przydomowych zgłosiło się ok. 80 gospodarstw. Zaproponował, 

aby pojechać na oględziny funkcjonujących oczyszczalni, np. do Raciąża woj. mazowieckie, w celu 

wybrania właściwej technologii. 

- złożono wniosek o termomodernizację budynku Urzędu Gminy i Zespołu Szkół w Grabowie, 

którego rozstrzygnięcie nastąpi jeszcze w tym roku. Od jego rozstrzygnięcia zależy też realizacja 

inwestycji drogowych; projekty robione są na ustalone 4 odcinki dróg. 

- rozpocznie się realizacja programu usuwania azbestu - koszt transportu i utylizacji już zgłoszonej 

ilości wyniesie ok. 150 tys. złotych. 

 - w budynku ośrodka zdrowia jest lokal mieszkalny stanowiący pustostan; zapytał radnych ich o 

zdanie na temat możliwości wynajęcia tegoż lokalu. 

 W odpowiedzi na ostatnią poruszoną kwestię radni nie wyrazili zgody na wynajem lokalu, a 

jednocześnie stwierdzili, że należy podjąć wszelkie działania, by pozyskać drugiego lekarza. 

2/ Radna p. Ewa Szwedo - uważam, że dodatkowo powinien być drugi lekarz, aby ludzie mogli 

wybierać lekarza i być dobrze przyjmowani. 

 



3/ Sołtys wsi Przyborowo - p. Barbara Wojsław - warto zmienić w gminie lekarza. 

4/ Sołtys wsi Łebki Małe - p. Katarzyna Wiśniewska - należy otwarcie powiedzieć p. doktor 

Pawłowskiej, że nie jesteśmy zadowoleni z jej pracy. 

4/ Sołtys wsi Marki - p. Stanisław Biedrzycki - doktor Pawłowska jest nieuprzejma do pacjentów i 

nie cieszy się dobrą opinią w sąsiednich przychodniach i szpitalach. 

5/ Radny - p. Marek Zielonka - gmina nie ma wpływu na wybór lekarza, o lekarzu decyduje NFOZ. 

6/ p. Wójt - każdy z pacjentów może złożyć do NFOZ skargę na funkcjonowanie miejscowego 

lekarza rodzinnego. 

Głos zabrał również Starosta Powiatu Kolneńskiego - p. Stanisław Wiszowaty, który powiedział, że 

w powiecie planowane jest przeprowadzenie restrukturyzacji Szpitala Ogólnego w Kolnie; 

sukcesywnie realizowane są inwestycje drogowe w gminach, w przyszłym roku powiat będzie się 

ubiegał o środki na inwestycje drogowe w ramach PROW-u, firma Fermy wiatrowej wystąpiła o 

pewne dokumenty do ogłoszenia aukcji w I kwartale 2016 roku. 

Innych głosów nie było. 

Ad. 8. Z uwagi na wyczerpanie ustalonego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy p. 

Mirosława Pogorzelska zamknęła VIII sesję Rady Gminy Grabowo. 

 

         Przewodniczący Rady Gminy 

Protokołowała:              Mirosława Pogorzelska 

Anna Świrydowicz          

        

         


